



WMO OMM

World Meteorological Organization
Organisation météorologique mondiale
Organización Meteorológica Mundial
Всемирная метеорологическая организация
المنظمة العالمية للأرصاد الجوية
世界气象组织

Secrétariat

7 bis, avenue de la Paix – Case postale 2300
CH 1211 Genève 2 – Suisse
Tél.: +41 (0) 22 730 81 11
Fax: +41 (0) 22 730 81 81
wmo@wmo.int – public.wmo.int

Ref.: 03536/2021-1.8 WSM

文件编号: 03536/2021/I/ESM/SOT-report

2021 年 3 月 16 日

附件: 1 个 (仅以英文提供)

主题: 船舶观测组(SOT) - 为 2020 年 SOT 年度报告各国报告的提交

要求采取的行动: 于 **2021 年 4 月 9 日前** 为 2020 年 SOT 年度报告提交素材

尊敬的先生/女士,

您会忆及, 船舶观测组(SOT)为协调自愿观测船舶(VOS)计划、顺路观测船舶计划(SOOP)、和自动船载高空计划(ASAP)实施活动提供了一个机制。

出于收集必要信息, 以纳入 2020 年 SOT 年度报告的目的, 兹于附件中为您编制和完成贵国家报告提供了指导说明。我谨特请您查阅附件所示网页, 从中可获得 SOT、VOS、SOOP、ASAP 和港口气象官(PMO)的国家联络员名单。请参照 SOT 年度报告模板中的指导说明(Country-SOT-2020.docx 中的第 4 项和第 5 项), 报告 SOT、VOS、SOOP、ASAP 和 PMO 联系信息中的误差或要求修改的内容。若您为此需要进一步帮助, 请与 WMO 秘书处 Champika Gallage 女士联系(cgallage@wmo.int)。

为与 WMO 全球综合观测系统(WIGOS)的实施接轨, 海洋观测网络正在与 WMO 主导的全球气候观测系统(GCOS)和 UNESCO 政府间海洋学委员会(IOC-UNESCO)主导的全球海洋观测系统(GOOS)密切合作, 拟提出新的观测网络实施目标和绩效指标。从该角度出发, 来自国家报告的反馈至关重要。

请从附件所示网页下载所需表格, 酌情填写, 并于 **2021 年 4 月 9 日前** 按附件所示通过电子邮件发回。

特请注意, 以往的 SOT 年度报告可从此网页下载。

期待您的回复并感谢您对船舶观测组的贡献。

您诚挚的

张文建
代秘书长

致: 船舶观测组的国家联络员

抄送: 会员 WMO 常任代表

Albert Fischer 博士, GOOS 项目办公室主任

Darin Figurskey 先生, SOT 组长

Henry Kleta, VOSP 组长

Rebecca Cowley 博士, SOOPI 组长

Rudolf Krockauer 博士, ASAP 任务组组长

INSTRUCTIONS FOR THE PREPARATION AND COMPLETION OF THE NATIONAL SUBMISSIONS FOR THE SHIP OBSERVATIONS TEAM (SOT) ANNUAL REPORT FOR 2020*

Please visit the following [web page](#) to download the appropriate template files:

- (1) Coordinate at the national level and nominate one SOT Focal Point. Check the lists of existing focal points at the following web pages and report discrepancies or required changes to the attention of Ms Champika Gallage at cgallage@wmo.int:

SOT	https://oceanexpert.org/group/135
VOS	https://oceanexpert.org/group/108
SOOPIP	https://oceanexpert.org/group/107
ASAP	https://oceanexpert.org/group/109
PMOs	https://community.wmo.int/activity-areas/marine/port-meteorological-officers

- (2) The name of the nominated SOT Focal Point should appear on the first page of the report under "prepared by" (see the form [Country-SOT-2020.doc](#)).

- (3) SOT Focal Points are responsible for:

- Forwarding the VOS / SOOP / ASAP parts (as appropriate) to their national programme operators;
- Receiving the completed VOS / SOOP / ASAP parts from their national programme operators;
- Completing the SOT part of the report, including Focal Points and Port Meteorological Officers;
- Sending the individual programme VOS / SOOP / ASAP report(s) to the appropriate Chair.
- Submitting the completed SOT and VOS / SOOP / ASAP parts (as appropriate) to: cgallage@wmo.int with a copy to the SOT Technical Coordinator (ship-tc@jcommops.org) **by 09 April 2021**.

- (4) All Member countries are required to provide input for the 2020 SOT National Reports according to the following guidelines:

	Form to use	Submitted to	Required if
SOT	Country-SOT-2020.docx (or .rtf)	cgallage@wmo.int SOT Chair - Mr Darin Figurskey (darin.figurskey@noaa.gov) - cc'ed to ship-tc@jcommops.org	Member is operating either a VOS, SOOP, or ASAP programme

* See also past annual reports at: <https://community.wmo.int/sot-annual-reports>

	Form to use	Submitted to	Required if
VOS	Country-VOS-2020.docx (or .rtf)	– cgallage@wmo.int VOSP Chair, – Mr Henry Kleta (Henry.Kleta@dwd.de) – cc'ed to ship-tc@jcommops.org	Member is operating a VOS programme
ASAP	Country-ASAP-2020.docx (or .rtf)	– cgallage@wmo.int ASAP Task Team Chairperson – Mr Rudolf Krockauer (Rudolf.Krockauer@dwd.de) – cc'ed to ship-tc@jcommops.org	Member is operating an ASAP programme. Note: E-ASAP may submit a consolidated ASAP report for ships 'managerially' transferred to E-ASAP
SOOP	Country-SOOP-2020.docx (or .rtf)	– cgallage@wmo.int SOOPIP Chair, – Ms Rebecca Cowley (Rebecca.Cowley@csiro.au) – cc'ed to ship-tc@jcommops.org	Member is operating a SOOP programme
